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Dr. Szijjártó László, 60 éves gyermekgyógyász, gyermekpulmonológus szakorvos 

vagyok.  

A Révai Miklós Gimnáziumban érettségiztem, majd 1987-ben a SOTE-en szereztem 

orvosi diplomát. 

Hazánk első orvosegyetemi szakkollégiumának, a Hársfának (ma Korányi F. 

Szakkollégium) egyik alapítója, megszervezője voltam.  

Több városi kórházban dolgoztam, tanulmányaim alatt mentőtisztként és ápolóként is tevékenykedtem. 

Szakvizsgámat a POTE gyermekklinikáján szereztem. 1995-től 14 évig Hollandiában éltem és dolgoztam 

gyermekgyógyász szakorvosként, megszerezve a holland szakorvosi diplomát is. Mai napig részállásban, 

holland kórházban is gyógyítok. 1 évig Németországban is dolgoztam és többször helyettesítettem a Karib 

térségben. 2009-től ismét Magyarországon élek és a mosonmagyaróvári Karolina Kórházban 

gyermekpulmonológusként gyógyítok. 2017 óta a gyermekosztály vezetője vagyok. Az elmúlt években a 

közismert nehézségek ellenére sikerült egy korszerű, nyugati típusú gyermek- és családbarát újszülött- és 

gyermekellátást megszervezni a térségben.  

2006 óta aktívan szervezem a gyermekkori lázcsillapítás korszerűsítését hazánkban. Az ételallergiák 

kivizsgálását és kezelését is úttörőnek számító módon a legkorszerűbb szemlélet szerint végezzük évek óta. A 

gyermekellátás korszerűsítése, protokollálása és a minőségbiztosítás, s folyamatos javulás rendszerszintű 

megszervezése a hazai viszonyok között izgalmas feladat és kihívás volt az elmúlt években. És még sokáig az is 

fog maradni.  

A hazai orvoslás és orvosi rend szervezettsége, szemlélete több évtizedes lemaradással küzd a világ legjobb, 

legkorszerűbb rendszerivel összehasonlítva. A hálapénz, a zavaros érték- és érdekrendszer, a hierarchikus 

kiszolgáltatottság az orvostársadalomban kerékkötője a pozitív folyamatoknak. 

A szakemberhiány, elöregedés, gyakori túlterhelés és a járvány óta megsokszorozódott kiégettség szinte 

reménytelenné teszi a belátható időn belüli jelentősebb előrelépést.  

Az orvoslás minőségét garantáló korszerű és folyamatosan fejlődő rendszerek hiánya a hazai egészségügyben 

egyenetlen ellátási minőséghez vezet és kifejezetten bénítja a szemléletváltást, fejlődést. Az utóbbi évek 

pozitív változásai, mint a hálapénz betiltása, az orvosok egy jelentős részének béremelése önmagában nem 

elegendő az annyira áhított és a MOK alapításakor meghatározott célok eléréséhez. Számos intézkedés erős 

aggodalmat kelt az orvosok egy jelentős részében, mert egy korszerű, folyamatosan javuló, motivált és 

autonóm orvoslás helyett, egyre inkább egy túlcentralizált, autokratikus, az orvosi önállóságot korlátozó és az 

orvoslás alapvető értékeit veszélyeztető rendszerben kényszerülünk részt venni.  

A 2019-ben spontán szerveződött Újratervezés orvos csoport programja ma is aktuális, de a megvalósíthatóság 

és annak módja kérdésessé vált az elmúlt év MOK vezetés és Kormányzati interakciók tükrében. 2023-tól ismét 

„Újratervezés” szükséges az orvoslás örökérvényű értékeinek megőrzése és a MOK klasszikus céljainak 

megvalósítása érdekében. 

Az elmúlt ciklusban a MOK területi szervezeti elnökeként szerzett tapasztalataimat kombinálva a hazai és 

külföldi szakmai tapasztalataimmal szeretném hasznosítani szakmai közösségünk szolgálatában.  

 


